
 
 

Offentligt referat fra bestyrelsesmøde i Hadsten Varmeværk A.m.b.a. den 10.12.2020. 

 

Til stede: Niels Jørgen Bärtel, Jacob Toft, Lars K. Andersen, Henrik Winther, Jens Eskildsen og 
Palle Laugesen. 
 
Fraværende: Per N. Jensen og Flemming Nørgaard  
 
(Bestyrelsesmødet blev afholdt som webmøde på skype.) 
 
Dagsorden: 
 

1. Godkendelse og underskrivelse af referat fra mødet d.4.11.2020. 
2. Orientering fra driftschefen. 
3. Budget 2021. 
4. Tariffer 2021. 
5. Mødekalender 2021. 
6. Benchmarking 2019. 
7. Overskudsvarme. 
8. Forholdsordre om krænkelser. 
9. Evt. 
10. Næste møde. 

 
1. Godkendelse og underskrivelse af referat fra mødet d. 4.11.2020. 
 

Der har været en del usikkerhed om praksissen i godkendelse og underskrift af referat. Der er en 
afvigelse imod Bestyrelsens Forretningsorden.  
Der er et behov for at fastlægge en procedure. 
 

Det indstilles at: 
 

Der fastlægges en procedure der følges fremadrettet. 
 
Beslutning: 
 
Beslutningsreferatet fra mødet den 04.11.2020 er godkendt. Referatet indstilles til elektronisk 
underskrift på Better Board. 
 
Fremover uploades referater på Better Board, de enkelte mødedeltagere godkender/kommenterer 
hurtigst muligt, og efterfølgende korrigeres referatet om nødvendigt og indstilles til elektronisk 
godkendelse og underskrift. Hvis der er behov for yderligere behandling af punkter i referatet, 
tages det op på det efterfølgende bestyrelsesmøde. 
 

2. Orientering fra driftschefen.   
  

a) Likviditet/forventet regnskab: Gennemgås på mødet. 
b) Forsyningstilsynet. Vejledende udtalelser om køb af grøn energi.  
c) Klager. Ingen. 
 



 
 

Det indstilles at: 
 
Orienteringen tages til efterretning. 
 
Beslutning: 
 
Orienteringen blev taget til efterretning. 
 
a) Der forventes et årsresultat på ca. 850.000kr. bedre end budget.  
 
b) Generelt skal vi tilstræbe den lavest mulige pris på produktion og levering af varme til 

forbrugerne. 
 

c) Vi har over tid modtaget 3 klager fra samme borger vedrørende levering af fjernvarme. Vi er 
af den opfattelse, at vi lever op til vores leveringsbetingelser og vil henvise borgeren til 
klagemuligheden hos forsyningstilsynet, såfremt vi får en ny klage. 
 
TV2 har tidligere bedt om agtindsigt i aflønningen hos Hadsten Varmeværk. Vi har 
indberettet de ønskede data, og vi har efterfølgende ikke hørt mere til den sag. 

 
3. Budget 2021. 
 

Der regnes med en akkumuleret underdækning på ca. 50.000 kr. og et resultat på ca. 850.000 
kr. Endelig er der 411.000 kr. der ligeledes skal indregnes i budgettet. Beløbet stammer fra de 
fejlagtige budgetanmeldelser, der tidligere er orienteret om. 
Der regnes med en halmpris på 160 kr./MWh. 
Der er budgetteret med 700.000 kr. aktiveret. 
 

Det indstilles at: 
 
Budgettet gennemgås og vedtages. 
 
Beslutning: 
 
Budget for 2021 inkl. investeringsbudget blev gennemgået og vedtaget. 
 
Budget: 
 

• Afkølingstarif for den gennemsnitlige afkøling ”mindre end 20 gr.C” ændres til ”mindre 
end 21 gr.C” fra årsskiftet 2020-2021. 

• Omkostninger til SRO-anlæg deles op mellem produktionsanlæg og netanlæg. 
• Reparation af skorsten på halmanlæg. 
• Efter konverteringen til nye forbruger-afregningsmålere starter stikprøvekontrollen, og 

der er afsat 80.000kr. i 2021. 
• Der er afsat 170.000kr. til konsulentbistand i forbindelse med projektforslaget for 

Hadbjerg. 
• Der er henlæggelser for i alt 1.591.000kr. 

 



 
 

Personalesituation, personaleaflønning inkl. løntillæg blev drøftet. 
 
Investeringsbudget 

• Omkostninger på 750.629kr. til omlægning af fjernvarmeledning Ågade pga. etablering 
af ny bebyggelse (højhus) med 39 boliger på tidligere kommunal grund. 

• Omkostninger på 1.200.000kr. til etablering af netværk m.m. til fjernaflæsning af 
afregningsmålere. Det optages lån til finansieringen. 

 
4. Tarif 2021. 

 
Tarifferne for 2021 er uændret i forhold til 2020.  

 
Det indstilles at: 
 
Tarifbladet godkendes. 
 
Beslutning: 
 
Afkølingstarif for den gennemsnitlige afkøling ”mindre end 20 gr.C” ændres til ”mindre end 21 
gr.C” for 2021. 
Tarifbladet for 2021 blev herefter godkendt. 
Palle Laugesen indberetter tarifbladet til forsyningstilsynet. 

   
5. Mødekalender 2021. 
 

Bestyrelsesformanden fremsender udkast til mødekalender. 
 
Det indstilles at: 
 
Mødekalenderen tilrettes og godkendes. 
 
Beslutning: 
 
Det fremsendte udkast til mødekalender blev gennemgået og tilrettet. Palle Laugesen opretter 
mødekalender for 2021 på Betterboard. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

Mødeplanen blev besluttet således: 
 
UGE DAG Aktivitet 
8 Mandag d. 22. februar Årsregnskab 2020 samt 

beretning, dagsorden 
9 Torsdag d. 3. marts Tilretning af beretning samt 

oplæg generalforsamling 
13 Onsdag d. 30. marts Generalforsamling 
18 Mandag d. 3. maj 1.Kvartalsregnskab 2021 
24 Tirsdag d. 14. juni Opfølgning 
35 Onsdag d. 31. august 2.Kvartalsregnskab 2021 
45 Onsdag d. 9. november 3.Kvartalsregnskab 2021 

Brenchmark 2020 
50 Torsdag d. 15 december  Budget 2022 

 
6.  Benchmarking 2019. 
 

Det tilrettede materiale fra Dansk Fjernvarme gennemgås og kommenteres. 
Dansk Fjernvarme har meddelt, at det vil være sidste år statistikken fremstår i nuværende 
format. 
 

Det indstilles at: 
 
Orienteringen tages til efterretning. 

  
      Beslutning: 
 
      Orienteringen blev taget til efterretning. 
 
      Vores placering ligger på niveau med de seneste år. Lokalt er vores varmepriser placeret mellem 
      Hinnerup og Hammel med Hammel som den billigste. 
 
7. Overskudsvarme. 
 

På sidste møde blev det besluttet at rette en henvendelse til Favrskov Kommune for at indkalde 
til et afklarende møde om det af Niras udarbejdede notat. Det ønskedes at være inden dette 
møde. Vi har imidlertid ikke hørt noget fra dem i skrivende stund. 
 
Det indstilles: 
 
Orienteringen tages til efterretning. 
 
Beslutning: 
 
Favrskov Kommune har indkaldt til møde afholdt d.d. den 10.12.2020 vedrørende 
overskudsvarme fra ”Leca-værket”. 



 
 

På mødet var der repræsentanter fra Favrskov Kommune, Niras, Hinnerup Fjernvarme og 
Hadsten Varmeværk. Fra Hadsten Varmeværk deltog Palle Laugesen, Flemming Nørgaard og 
Jens Eskildsen.  
 
”Mødet havde til formål at få afklaret/givet et bud på, hvordan vi kommer videre i forhold til en 
afklaring af en evt. udnyttelse af overskudsvarme set fra fjernvarmeværkernes perspektiv.” 
 
De væsentligste punkter på mødet omhandlede emner som; interesse for projektet, 
forsyningssikkerhed, økonomi herunder investeringer, afgifter, varmepriser og risici. 
 
Kommunen udarbejder et oplæg til den videre proces i løbet af 1. kvartal 2021. 
 
Vi afventer kommunens oplæg. 

 
8. Forholdsordre om krænkelser. 
 

På sidste møde besluttede bestyrelsen at få ”generaliseret” det udarbejdede oplæg om 
krænkelser. Det er nu sket. 
Det blev ligeledes besluttet at der tilføjes et afsnit om krænkelser i Personalepolitikken. 

Det indstilles at: 

Den tilrettede forholdsordre godkendes.  

Beslutning: 

Oplægget til forholdsordre blev diskuteret. Efterfølgende blev det besluttet, at Jacob Toft og 
Palle Laugesen udarbejder et revideret udkast til næste bestyrelsesmøde. 

9. Evt. 
 
     Den øvre skattemæssige grænse for julegaver til bestyrelse er i 2020 900 kr. pr. 
     person. 
 
10. Næste møde. 
 

Mandag den 22. februar 2021 kl. 19.00 
 

Niels Jørgen Bärtel 
Bestyrelsesformand 

 


